
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes endeligt svar på spørgsmål nr. 208 af 6. februar 2025 (alm. del). Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

 

Rasmus Stoklund 

/Katrine Baadsgaard Görtz 

  

24. marts 2025 
J.nr. 2025 - 1369 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 208

Skatteudvalget 2024-25



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvad argumentet er for ikke at stille krav til pakkedistributi-

onsselskaberne om at scanne efter narko, som ifølge dem selv vælter ind i pakkedistributi-

onsleddet som småpakker - og hvor man kan fjerne op til 50 gange mere end ODIN-

scannerne - efter at de har været i brug ved grænsen? 

 

Svar 

Det er vigtigt, at vi har en god og effektiv toldkontrol i Danmark, så vi ikke får ulovlige 

og potentielt sundhedsskadelige varer ind over vores grænser. Jeg kan konstatere, at der i 

disse år er en stigning i antallet af pakker, som sendes til Danmark. Jeg er i forbindelse 

med besøg hos pakkedistributører blevet oplyst om, at de oplever et stigende problem 

med ulovligt indhold i de pakker, som de distribuerer til danskerne. Jeg er derfor op-

mærksom på problemstillingen og har bedt mit embedsværk om i samarbejde med øvrige 

myndigheder at undersøge, hvordan udfordringerne kan adresseres, herunder også om 

der findes nye værktøjer og metoder, der kan bringes i anvendelse. 

 

Jeg kan i øvrigt henvise til svar på SAU alm. del – spm. 209. 
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